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          Protokół nr 53/2023 

z posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miejskiej w Tarnowie,                         

które odbyło się w dniu 23 listopada 2023 r. w sali konferencyjnej nr 117 budynku Urzędu 

Miasta Tarnowa przy ul. Mickiewicza 2.   

Posiedzenie trwało w godzinach – od 12:30 do 13:50  

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji: Tomasz Żmuda, Krzysztof Janas, 

Stanisław Klimek, Tadeusz Rzepecki, Sebastian Stepek i Marian Wardzała – lista obecności 

zał. nr1.  

Ponadto w spotkaniu uczestniczyli:  

1. Zastępca Prezydenta Miasta Tarnowa –  p. Bogumiła Porębska 

2. Dyrektor Wydział Sportu  –  p. Marek Baran 

3. Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej – p. Lucyna Bielatowicz 

4. Samodzielne Stanowisko Pracy ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi –  

p. Bartosz Bykowski 

5. Dyrektor Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji –  p. Arkadiusz Marszałek  

6. Przewodniczący Rady Sportu – p. Jarosław Wałaszek 

– lista obecności zał. nr 2 

Porządek posiedzenia: –  zał. nr3. 

1. Analiza bazy obiektów Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.  

2. Ekwiwalent reklamowy dla miasta Tarnowa z dyscyplin priorytetowych za sezon 

2022/23. 

3. Opiniowanie materiału sesyjnego: Program współpracy Gminy Miasta Tarnowa  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski.  

Przewodniczący Tomasz Żmuda otworzył posiedzenie Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki  

i przywitał wszystkich obecnych.  

Po przyjęciu porządku obrad przez aklamację – Komisja przystąpiła do omawiania 

zaplanowanych tematów. 

Ad. 1. Analiza bazy obiektów Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

W tym punkcie głos zabrał Dyrektor Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tarnowie. 

Dyrektor Arkadiusz Marszałek opatrzył komentarzem przygotowany materiał dot. obiektów 

sportowych Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji (zał. nr4).  

 

1Lista obecności członków Komisji 
2Lista obecności gości  
3Porządek posiedzenia 
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Później głos w dyskusji zabrali:  

- radny Sebastian Stepek zapytał o funkcjonowanie Centrum Aktywnego Wypoczynku przy 

Alei Tarnowskich 1 (czy Centrum jest czynne cały rok i w jakich godzinach?).  

Dyrektor odpowiadając na pytanie najpierw przypomniał lokalizację budynku,  

w którym znajduje się Centrum Aktywnego Wypoczynku i przekazał informacje dotyczące 

jego wyposażenia. Później odpowiedział: Centrum funkcjonuje cały rok, godziny otwarcia: 

pon. – pt. 12:00 – 20:00 / sobota i niedziela  8:00 – 16:00 

- radny Krzysztof Janas w kontekście terenów wokół Areny Jaskółka Tarnów pochwalił 

pomysł zmiany lokalizacji kortów tenisowych i powstania miejsc parkingowych. Stwierdził, 

że obecne położenie kortów jest bardziej urokliwe, a Arena zyskała dodatkowe miejsca dla 

samochodów. Radny zapytał o punkt gastronomiczny, który powstał przy lodowisku (czy jest 

otwarty?).  Radny też dopytywał o termin otwarcia lodowiska (czy już go ustalono?).  

Dyrektor udzielił wyczerpujących odpowiedzi. Zapewnił, że punkt gastronomiczny działa 

cały czas i będzie otwarty w sezonie zimowym, a planowany termin otwarcia lodowiska 

w Mościcach oraz przy ul. Wojska Polskiego to najbliższa środa 6 grudnia. 

- Przewodniczący Komisji Tomasz Żmuda zapytał o wypożyczalnie łyżew.  

Dyrektor odpowiedział, że wspólnie z Wydziałem Infrastruktury Miejskiej UMT Tarnowski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji uzyskał od dostawcy zapewnienie, że w dniu 23 listopada 

dostarczone zostanie 377 par łyżew. Dodał, że szacuje się, iż koszt zakupu łyżew zwróci się 

po jednym sezonie. 

- radny Tadeusz Rzepecki zapytał – jak przedstawiają się finanse Tarnowskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji, biorąc pod uwagę wydatki na utrzymanie wszystkich obiektów, a także  

z jakim wynikiem finansowym będzie zamknięty rok.  

Dyrektor podkreślił, że Tarnowski Ośrodek Sportu i Rekreacji jako jednostka Gminy Miasta 

Tarnowa większość swoich obiektów sportowych utrzymuje z jej budżetu. Wyjaśnił, że 

wysokie koszty eksploatacji dotyczą szczególnie pływalni, Centrum Wypoczynku  

i Rekreacji "Kantoria" oraz tras rowerowych. Dyrektor zwrócił też uwagę na stosowane 

darmowe wejścia oraz bilety ulgowe.  

Na koniec w dyskusji głos zabrał Przewodniczący Tomasz Żmuda. Poprosił Dyrektora  

o ocenę sytuacji kadrowej w Tarnowskim Ośrodku Sportu i Rekreacji. Dyrektor powiedział, 

że największym problemem jest starzejąca się załoga oraz brak ratowników w okresie 

wakacji. W związku z faktem, iż powstały nowe obiekty „sezonowe”, a zatrudnienie zmalało 

(obecnie zatrudnionych jest tylko 152 osoby) to bardzo trudno jest zapewnić ich utrzymanie 

we właściwym – zgodnie z przepisami – stanie.    

 

 

 

 

4 Analiza obiektów TOSiR 
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Ad. 2. Ekwiwalent reklamowy dla miasta Tarnowa z dyscyplin priorytetowych za sezon 

2022/23.  

Przewodniczący Tomasz Żmuda oddał głos Pani Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej. 

Pani Lucyna Bielatowicz w wystąpieniu przekazała: „nie są prowadzone żadne badania  

w zakresie ekwiwalentu reklamowego, nie ma żadnej strategii, która by ustalała jakiekolwiek 

dyscypliny priorytetowe, więc sam punkt, który się pojawia na posiedzeniu jest zaskoczeniem. 

Jeżeli chodzi o wysokość komunikacji społecznej, to co roku jest ten sam problem, bo nie 

mamy pieniędzy na promocję poprzez sport. W tym roku był tylko jeden mecz piłki ręcznej, 

który wydarzył się przy okazji wręczenia Panu Majorkowi tytułu Honorowego Obywatela 

Miasta Tarnowa.  

Niestety, w porównaniu z innymi potrzebami, z jakimi mierzy się nasze Miasto to promocja 

poprzez sport praktycznie nie istnieje. Są to tylko jednostkowe wydarzenia. Po drugie nie 

mamy środków na badanie ekwiwalentu reklamowego. Takie badania dużo kosztują […] 

W związku z tym nie badamy ekwiwalentu, bo nie mamy czego badać. Tak jak wcześniej 

powiedziałam, są to sporadyczne wydarzenia: dwa, trzy wydarzenia w ciągu roku. 

Reasumując: nie mamy środków na promocję poprzez sport i nie mamy środków na badanie 

ekwiwalentu”.   

Przewodniczący Tomasz Żmuda w kilku słowach odniósł się do wypowiedzi Dyrektor 

Lucyny Bielatowicz. Podkreślił, że sport należy do elementów promocyjnych o bardzo 

wysokim potencjale, co zauważa się w innych miastach. Wszystko jednak związane jest  

z pieniędzmi.  Ad vocem Dyrektor Bielatowicz poinformowała, że co roku podczas rozmów 

budżetowych zgłasza wniosek o środki finansowe na promocję poprzez sport. W bieżącym 

roku Wydział Komunikacji Społecznej rozpoczynał pracę z budżetem w wysokości 

280.000,00 zł (budżet obejmujący obszar biura prasowego, koszt współpracy zagranicznej, 

promocji miasta i działań związanych z Igrzyskami Europejskimi).  

Radny Krzysztof Janas przypomniał, że Komisja wielokrotnie składała do Prezydenta wnioski 

o środki finansowe na promocję poprzez sport. Jednak nigdy wnioski nie uzyskały większej 

akceptacji.   

Dyrektor Marek Baran poinformował, że w każdej umowie dotacyjnej podpisanej z  klubem 

sportowym zawarte są zapisy o nałożonym na klub obowiązku w zakresie przekazywania 

informacji o współfinansowaniu danego zadania czy zawodów sportowych. Dyrektor 

podkreślił, że nie jest to jednak typowa promocja poprzez sport lecz obowiązek wynikający  

z umowy.   

Pod koniec tego punktu rozmawiano na temat „przyszłości” basenu letniego na Górze Św. 

Marcina, który ze względu na zły stan techniczny nie był otwarty w sezonie wakacyjnym.     

Pojawiły się też pytania o dalsze kroki związane z terenem wokół ruin zamku Tarnowskich.  
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Ad.3. Opiniowanie materiału sesyjnego:  

Program współpracy Gminy Miasta Tarnowa z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2024 rok. 

Pan Bartosz Bykowski krótko omawiając przedłożony materiał wspomniał, że w trakcie 

przygotowywania Programu kwoty dotacji na sport uległy zmianie. Do tego odniósł się  

Dyrektor Marek Baran, który wyjaśnił, że w październiku limit na dotacje wynosił 

2.195.000,00 zł, natomiast w projekcie budżetu w listopadzie kwota na dotacje została 

zmniejszona o 1.000.000,00 zł  (zmniejszenie dotyczyło poprawy warunków uprawiania 

sportu w tarnowskich klubach sportowych oraz kalendarza imprez sportowych). W tym 

momencie kwota na dotacje jest mniejsza, więc w Programie znalazły się tylko trzy zadania 

dotacyjne: sportowe talenty, sport niepełnosprawnych i organizacja zajęć sportowo 

rekreacyjnych  w okresie wakacji dla dzieci i młodzieży (jako uzupełnienie półkolonii).  

Ad vocem radny Krzysztof Janas przyznał, że jest przerażony sytuacją budżetową Miasta,  

a zwłaszcza fatalną sytuacją finansową tarnowskiego sportu. Brak środków w budżecie 

Gminy Miasta Tarnowa na sport w 2024 r. i rosnące koszty spowodują, że część klubów 

upadnie. Stwierdził, że nie potrafi znaleźć wytłumaczenia dla tej sytuacji. Należy, 

bezwzględnie szybko znaleźć rozwiązanie lub podjąć radykalne kroki, aby nie doprowadzić 

do likwidacji klubów sportowych. 

Nikt więcej nie zabierał głosu. 

Zapytań do Programu nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła Program współpracy Gminy Miasta Tarnowa z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok (za przyjęciem Programu głosowało 6 radnych, 

nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu). 

Ad. 4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady Sportu Pan Jarosław Wałaszek. 

Poinformował, że wczoraj, w dniu 22 listopada 2023 r. Rada Sportu negatywnie zaopiniowała 

projekt budżetu na 2024 r. w części dotyczącej kultury fizycznej. Pan Jarosław Wałaszek 

powiedział, że z przedstawionych na spotkaniu z Prezydentem Miasta Tarnowa informacji 

wynika, iż przyczyną zmniejszenia planu wydatków na 2024 r. jest nieuchwalenie przez Radę 

Miejską w Tarnowie (podczas sesji w dniu 9 listopada 2023 r.) podwyżki podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Miasta Tarnowa. Z tytułu zwiększenia tego podatku do 

budżetu Miasta miały wpłynąć środki finansowe, które zapewniłyby dodatkowe finansowanie 

sportu, kultury, oświaty i innych dziedzin życia społecznego miasta. Według otrzymanych na 

spotkaniu informacji podwyżka tego podatku nie została w Tarnowie zastosowana od kilku 

lat. Natomiast ponad 90 % gmin w Polsce taką podwyżkę zastosowało.  
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Pan Jarosław Wałaszek zwrócił się do Komisji z prośbą o podjęcie działań zmierzających do 

ponownego rozpatrzenia podwyżek podatku od nieruchomości. Podkreślił, że to jest jedyna 

droga, aby środki finansowe na sport i inne obszary znalazły się w budżecie Gminy Miasta 

Tarnowa na 2024 r..   

Po wystąpieniu przedmówcy Przewodniczący Tomasz Żmuda zadeklarował przekazanie tej 

prośby radnym Rady Miejskiej.  

Później głos zabrał radny Sebastian Stepek, który potwierdził, że sytuacja finansowa 

tarnowskiego sportu jest bardzo trudna. W budżecie Gminy Miasta Tarnowa środków na sport 

z roku na rok jest coraz mniej, co potwierdza budżet 2024 r., który jest o 1.000.000,00 zł 

mniejszy. Przyznał, że sytuacja ta powoduje, iż niezadowolenie klubów sportowych znacznie 

narasta.  

 

Na koniec Przewodniczący Tomasz Żmuda odczytał korespondencję: 

- odpowiedź Prezydenta Miasta Tarnowa na wniosek Komisji  sprawie wykupu działki 

dzielącej Park Westerplatte na granicy osiedla Westerplatte z osiedlem Jasna (zał. nr5).  

 

 

 

 

 

          Przewodniczący  

      Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki 

 

          Tomasz Żmuda        

 
 

 

 

Protokół sporządziła: 

M. Rybarczyk 

 

5 Odpowiedź Prezydenta Miasta Tarnowa (znak WOR-ROR.0003.248.2023) na wniosek Komisji  sprawie wykupu działki 

dzielącej Park Westerplatte na granicy osiedla Westerplatte z osiedlem Jansa 


